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פה ושם בעוטף עזה

קיבוץ חולית  עדיין ריק מתושביו, אך ענפי החקלאות כמו גם 
הרפת פועלים, מייצרים וממתינים לשקט.

הרפת המשותפת של קיבוצי רעים וחולית בעלת מכסה של 
9.7 מיליון ליטר, אך נכון להיום הרפת מייצרת רק 8.2 מיליון 
והשאר באומנה בכמה רפתות אחרות. כ-680 חולבות, החלב 

משווק לטרה. ראובן אשרניצקי חבר קיבוץ רעים, מנהל את 
הרפת מה-1.3.24. דרור, המנהל הקודם ביקש לסיים את 

תפקידו עוד לפני המלחמה. ראובן שעבד אז במרכז המזון 
בקבוצת יבנה הגיש מועמדות לתפקיד ונבחר. בעברו ניהל 

ראובן את הרפת משנת 2004 ועד שנת 2013 ואז הוחלף על 

ידי דרור. ב-7 אוקטובר 23, כשפרצה המלחמה, קיבוץ חולית 
ספג פגיעה קשה, 13 מתושבי הקיבוץ נרצחו ו-4 בני משפחת 

אלזיאדנה שעבדו ברפת, נחטפו יחד עם עוד 2 עובדים 
תאילנדים לרצועת עזה. התאילנדים חזרו ובעסקה הראשונה 
יחד עם 2 הילדים הצעירים למשפחת אלזיאדנה. חמזה, הבן 

הגדול והאב יוסף נרצחו בשבי וגופותיהם הוחזרו לישראל. גם 
כשנה וחצי לאחר המלחמה, קיבוץ חולית עדיין מפונה, הבתים 

השרופים עדיין עומדים, כעדות לתופת שהתרחשה כאן. 
תושבי הקיבוץ מפוזרים בין קיבוץ רביבים לבין העיר רחובות. 

כל ענפי החקלאות פועלים אך הקיבוץ ריק, עדיין לא רואים 

אם מישהו עדיין בספק כמה 
אופטימיות ותקווה נותרו במתיישבי 

העוטף, שיגיע לרפת פ.ר.ח ויראה את 
העבודות המתקדמות להקמת מכון 

חדש, קרוסלה 60 עמדות  •
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את הסוף, סיפור עצוב, קשה לראות קיבוץ ריק, לתשומת לב 
שרי הממשלה. אך במעבר חד, הרפת בחולית עוברת מתיחת 

פנים, בימים אלה הולך ונבנה מכון חדש, קרוסלה של 60 
עמדות שבנייתו החלה ביוני 23. והחזרה לעבודת הבניה החלה 

שוב ביוני 24. 

למה מכון חדש?
ראובן "יש כאן מכון קרוסלה של 30 עמדות משנת 95 

כשהסוכנות בנתה את הרפת. המכון מקרטע עם המון בעיות 
ואינו מתאים יותר, בטח לא עם הכוונה לגדול ולהרחיב את 
הרפת. אני לא הייתי כאן שהתקבלה ההחלטה ועכשיו אני 

עוסק במימוש ההחלטה. בעקבות הגדלת המכסה ובניית 
המכון , נוצר הצורך לבנות סככה חדשה לחולבות ולעגלות".

שנה וחצי ויש כאן עדיין מלחמה?
"כן, הבעיה זה הלילות, כאן אתה יכול לראות על העיניים של 

התאילנדים אם הם ישנו או לא. הם הגיבורים בכל הסיפור 
הזה. המצב מתסכל, לא רואים את הסוף, יש איזו תחושה של 

נתק מהצבא, לא מרגישים שמשתפים אותנו, או מדווחים לנו. 
לקיבוץ רעים, הקיבוץ שלי, חזרו רק 50 אחוז ויש כאלה שלא 
רוצים לחזור, בגלל המצב. העצימות של המלחמה היא קשה, 

במיוחד למשפחות עם ילדים קטנים".

ועדיין בונים כאן מכון בהשקעה כספית גדולה?
"נכון, יש אופטימיות כל זמן שענף החלב יישאר כמו שהוא 

ולא ייפתחו לנו מכסים ויפגעו בענף ובתכנון שלו. ענף 
החלב, בגדול, הוא ענף נהדר, בטוח, מתוכנן, השאלה אם 

הוא יישאר ככה". 

כמה זמן אתה בעוטף ואיך העוטף כיום?
"אני 35 שנים מתגורר בעוטף, אם אתה שואל, אני מעריך 

שבערך כ-50 אחוז חזרו בקיבוצים, אולי במושבים המצב 
יותר טוב. המצב בהחלט לא חזר לקדמותו, אנשים לא מבינים 
שהמצב בעוטף קשה, עצוב מאוד שהממשלה שכחה מהר מה 
היה כאן ואת הצורך שלנו לקבל תמיכה. הבת שלי היא חברת 
קיבוץ בארי, ניצלה מהטבח ב-7 באוקטובר, עכשיו הם גרים 
בחצרים, המחותנים שלנו נרצחו בבית של פסיה. אנחנו לא 
מפגינים או צועקים אבל המצב כאן רחוק מלהיות נורמלי. 

יש לי נכדים שההורים שלהם לא מוכנים להביא אותם לכאן, 
אנחנו נפגשים במקומות אחרים, כך גם הנכדים מבארי 

שעברו לחצרים. מצב מורכב. מקווה מאוד שישתנה. הממשלה 
החליטה שבתאריך ה-30.6.25 כולם חוזרים והחל מהתאריך 
הזה יופסקו המענקים והעזרה בנושא דיור ועזרה. עכשיו לך 

תתמודד".

אתה מצייר כאן מצב קשה מאוד?
"בטח, זה המצב כאן, זה שאנחנו לא צועקים כל היום, זה 

לא אומר שטוב, אנחנו חקלאיים, עובדים ושותקים. תראה, 
הנזקים העיקריים במלחמה היו בעיקר מזה שהפרות לא נחלבו 

ולא חולק להם אוכל מה-7.10 בחליבת בוקר ועד יום שלישי 
ה-11.10. בשבועיים הראשונים מתו 45 פרות מבעיות שונות 
ועד סוף דצמבר 23, מכרנו עוד 130 פרות שהתייבשו, לא היה 

להם חלב, פרות שלא יכלו להשתקם. הרפת סבלה מדלקות עטין 
קשות ואפילו מתבצע מחקר של חוקר מבית החולים בילינסון 

בנושא זה. הנורא מכל מבחינתי ,רצח החברים כאן וחטיפת 
משפחת אליאדנה שהיו קרובים מאוד אלינו ויוסף האב, עבד 
כאן 17 שנה, אלו אירועים שלא ישכחו לעולם, עצב גדול, את 

יוסף אני קלטתי אותו לעבודה בשנת 2007. שלא לדבר על 
הנזקים הכלכליים, ב-7 לאוקטובר גנבו לנו את השופל ונשרפו 2 

מתבנים. למזלנו משפחת אלזיאדנה שחלבה באותו בוקר שבת, 
סיימה את החליבה ולא נשארו פרות במכון". 

המכון החדש ההולך ומוקם
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כיום איך מצב הרפת?
"מבחינת צוות שזה הכי חשוב, בנינו צוות המונה 15 עובדים. 
פרט לתאילנדים הגרים סמוך לרפת, אף אחד מאנשי הצוות 

לא גר כאן. 7 תאילנדים חזרו, חלקם חזרו לאחר שעזבו 
עם פרוץ המלחמה. הצוות הישראלי כולל, 2 רפתנים, יניק, 

מנהל תפעול הרפת, תמיר מקיבוץ גלאון מגיע בכל יום, הוא 
המאביס. אבי מנהל התחזוקה, במקור מקיבוץ סופה. 3 חברי 

קיבוץ חולית מגיעים בכל בוקר לעבודה מקיבוץ רביבים ועובד 
חדש מרהט, נאיף שמו. יש לנו את מירב העובדת ביונקיה, 

חזרה אלינו לפני שנה מאזור הצפון".

מרכז מזון?
"יש לנו מרכז מזון עצמאי שלא הפסיק לתפקד לרגע, אנחנו 

נעזרים ביואב שעני משה"ם להכנת המנה לפרות. אנחנו 
מכינים כאן את כל המנות".

איכות חלב?
"מיד לאחר תחילת המלחמה, המצב היה קשה מאוד, עם 

הזמן הצלחנו בעבודה קשה וקפדנית לשפר את איכות החלב. 
רוצה לציין כי  לאחר ה-7 באוקטובר נרשמו כאן רמות תאים 

סומטיים גבוהות מאוד, בעבודה קשה אנחנו כיום ברמת 
תאים סומטיים טובה, יש עוד הרבה עבודה, רק שיהיה כאן 

שקט ושיתנו לנו לעבוד".

הבעיות נכון לעכשיו?
"עיקר ההתמודדות, זה עם המכון הישן תוך כדי בניית מכון 

חדש, אני מקווה שעד סוף השנה נוכל לחלוב כבר במכון 
החדש. חוץ מזה שיש כאן המון מורכבויות של טיפול 

בשפכים, הבניה של הסככה החדשה תלויה בלא מעט גורמים 
וכמובן מציאת מקורות מימון. בסוף החיים נמשכים גם אם 

לא בצורה נורמלית. זה שאנחנו לא נמצאים, גרים כאן זו 
בעיה, התאילנדים לבד, אני מאוד מוטרד מהלילות".

מתי חולית תחזור?
"אני מאוד מקווה שכמה שיותר מהר, זה לא נעים לראות ככה 

קיבוץ סגור וכמובן בתקווה שהשקט יחזור. כי החיים בעוטף 
הם לא פיקניק ברמה היום יומית. הפיצוצים, רעש המלחמה, 

החשש. זה לא נעים בטח לא למשפחות עם ילדים, הגיע הזמן 
לשקט ולשפיות".   ▲

ארוחת בוקר צוות ברפת פ.ר.ח


